

**Follow-up Responses to the House of Commons Standing Committee on  
Government Operations and Estimates (OGGO)  
June 16, 2021**

**Question:**

**Mr. Matthew Green:** My constituents in Hamilton Centre are paying very close attention to the ongoing proceedings as it relates to residential schools and the Crown and Indigenous responsibilities to Indigenous and First Nations communities across the country. I note that the Crown-Indigenous Relations and Northern Affairs is requesting \$610 million under vote 1 for the Federal Indian Day Schools Settlement Agreement, which includes compensation for persons who attended a federally established, funded, controlled and operated Indian Day School during the period from January 1, 1920 until its closure or transfer from Canada's control. Mr. Chair, through you, how many people do you expect to be compensated through the Federal Indian Day Schools Settlement Agreement?

**Mr. Glenn Purves:** You wanted to know effectively how many claims have been received and how many— As of January 27th of this year, over 98,000 claims have been received and more than 48,000 survivors have received payments for individual compensation under the settlement.

**Mr. Matthew Green:** As a follow up to that what is the deadline if any for people to apply for compensation?

**Mr. Glenn Purves:** I think on that one we would have to follow up with the department. Unless I can find it somewhere, I don't have that answer.

**Answer:**

The implementation of the Federal Indian Day Schools Settlement Agreement began on January 13, 2020 and will be open until July 13, 2022. If class members are unable to submit a claim form by July 13, 2022, they can complete a Request for Deadline Extension Form in order to be considered for a deadline extension. The Request for Deadline Extension Form must be submitted after July 13, 2022 and no later than six months thereafter (January 13, 2023).

**Réponses de suivi au Comité permanent de la Chambre des communes des opérations gouvernementales et des prévisions budgétaires (OGGO)**  
**Le 16 juin 2021**

**Question:**

**M. Matthew Green:** Les électeurs de ma circonscription, Hamilton-Centre, suivent de très près les procédures en cours concernant les pensionnats et les responsabilités du ministère des Relations Couronne-Autochtones à l'égard des communautés autochtones et des Premières nations du pays. Je note que le ministère des Relations Couronne-Autochtones et Affaires du Nord demande 610 millions de dollars au titre du crédit 1a pour la Convention de règlement relative aux externats indiens fédéraux, qui prévoit une indemnisation pour les personnes qui ont fréquenté un externat indien mis sur pied, financé, dirigé et géré par le gouvernement du Canada entre le 1<sup>er</sup> janvier 1920 et la date de la fermeture de l'externat ou de son transfert hors de la responsabilité du Canada. Monsieur le président, par votre entremise, combien de personnes sont censées être indemnisées dans le cadre de la Convention de règlement relative aux externats indiens fédéraux?

**M. Glenn Purves:** Vous vouliez savoir effectivement combien de demandes ont été reçues et combien... Au 27 janvier de cette année, plus de 98 000 demandes avaient été reçues et plus de 48 000 survivants avaient reçu une indemnisation individuelle dans le cadre de ce règlement.

**M. Matthew Green:** Toujours à ce sujet, quelle est la date limite, s'il y en a une, pour demander une indemnisation?

**M. Glenn Purves:** Pour cela, il faudrait vérifier auprès du ministère. À moins que je puisse la trouver quelque part, je n'ai pas cette réponse pour l'instant.

**Réponse:**

La mise en œuvre de la convention de règlement relative aux externats indiens fédéraux a commencé le 13 janvier 2020 et se poursuivra jusqu'au 13 juillet 2022. Si les membres du groupe ne sont pas en mesure de soumettre un formulaire de réclamation avant le 13 juillet 2022, ils peuvent remplir un formulaire de demande de prolongation de délai afin d'être considérés pour une prolongation de délai. Le formulaire de demande de prolongation de délai doit être soumis après le 13 juillet 2022 et au plus tard six mois après cette date (13 janvier 2023).